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Els batlles a la picota 

Castelló d'Empúries: Francesc Brossa i Anglada 
En deixar la variant que continua cap a Roses, i tot passant pel damunt de la 

Muga, feia jo memòria sobre la polèmica que es formà quan la històrica vila de 
Castelló d'Empúries va quedar marginada de la carretera comarcal. 

—Senyor Brossa: ha estat o no ha 
estat beneficios desviar el tràfec? 

—Encara que, al principi, la gent 
no va rebre gaire bé l'obra, ara tot-
hom s'adona que ha resultat benefi-
ciosa. El qui vol venir al poble, ho fa 
igual; tenim més tranquil·litat i, sobre-
tot, hi ha un perill menys. Recordi 
que quan la "general" passava per 
aquí, van haver-hi alguns morts. 

UN BATLLE TOT 
ESPECIAL... 

A l'Ajuntament hi ha una barreja 
d'antic i de modern que li dóna certa 
gràcia. El despatx del batlle és petit i 
rublert de mobles. Això fa que la con-
versa segueixi per camins acollents. 

—Quan i com va ocupar aquesta 
cadira? 

—Pel febrer farà dos anys. Vaig ar-
ribar a l'Ajuntament, quan es posà en 
pràctica la nova Llei de Règim Local, 
que preveia l'elecció dels alcaldes pels 
regidors. Després d'un intercanvi d'o-
pinions amb diversos sectors del po-
ble per a valorar la possibilitat de fer 

una candidatura popular, vaig ésser 
designat per a presentar-me. Un grup 
de gent va assumir la campanya de la 
recollida de signatures que m'avales-
sin. I això, sens dubte, resultà defini-
tiu per a la meva elecció. 

—És alcalde, però no pas "Jefe Lo-
cal del Movimiento"... 

—En ésser el primer batlle de Cas-
telló que, des de la guerra sortia elegit 
amb 1 aval popular, no tenia perquè 
mantenir uns lligams polítics amb 
l'antic règim. És per això que vaig po-
der eludir sense complicacions la dua-
litat de càrrecs, cosa que fins alesho-
res no es podia evitar. Conseqüents 
també amb la mateixa idea, des del 
Govern Civü, el titular del qual era 
llavors el senyor Regalado Aznar, em 
varen negar la confiança de designar-
me delegat governatiu. També, en 
aquest aspecte, sóc únic. 

—Com van les coses després del 
15-J? 

—Si hem de tenir en compte els re-
sultats electorals a la vüa, hi haurien 
tres forces molt definides i equilibra-
des: PSC (c), UCD i CDC; a llarga 

distància d'AP i PSUC. Però la reali-
tat és que la nostra vida política és to-
talment inexistent, fins al punt que els 
partits no han demanat mai cap con-
tacte amb el consistori. Tot això, 
plantejarà problemes temps a venir, si 
no canvia, perquè és un símptoma 
ben trist de la poca inquietud ciutada-
na del poble. 

—I vostè, es pot definir política-
ment? 

- S í ; sóc militant del PSC (c). 
—Hi ha unitat dintre el seu equip? 
—No; ni crec que sigui desitjable. 

És, a través de les diverses opinions 
contrastades, quan és possible de 
prendre decisions i donar caràcter al 
consistori. 

URBANISME, ENSENYAMENT 
I SANITAT 

—Si li sembla bé, podriém tocar 
l'assumpte urbanisme... 

—Aquí, en aquest punt, sempre es 
plantegen problemes. El que fem, de 
moment, és tramitar el Pla General 
d'Ordenació del Municipi, cosa que 
farà possible en l'esdevenidor tenir 
unes línies clares d'actuació. Mentres-
tant, però, fem front a diverses obres. 
Estem pavimentant els sectors oest i 
est (7 milions de pessetes això sol...); 
posem nova tota la il·luminació, etc. 
També una comissió integrada per un 
enginyer de camins, un arquitecte, un 
aparellador i un enginyer industrial, 
està elaborant l'informe cor-
responent, per tal de veure si pot pas-
sar a l'Ajuntament la segona part de 
P"Ampuriabrava", cosa que ha de-
manat la urbanitzadora. De la prime-
ra part, ens en vàrem fer càrrec el no-
vembre del 75. 

—Aleshores, més problemes... 
—És clar. Ja, en aquests moments, 

els crea el sector turístic pels desbor-
daments que provoca a l'estiu als ser-
veis municipals, poc preparats per a 
atendre totes les necessitats que es 
presenten. 

—I les construccions? 
—La cosa està força bé. Però enca-

ra n'hi ha, de problemes. Hi ha gent 
que comença a construir sense llicèn-
cia. Però també cal dir que enguany, i 
en aquest tema que tractem, tenim un 

La Muga baixa bruta. Un perill denunciat constantment. 
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